
Or.0002.6.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XLI.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 22 sierpnia 2023 r. w godz. 10.00 – 12:30 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor SP w Sokołach); 
2) Andrzej Raciborski – Prezes GSW „Krzewina”, Delegat PIR; 
3) Andrzej Jamiołkowski – Delegat PIR; 
4) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
5) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
6) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
7) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
8) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
9) Magdalena Pietruczak – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
10) Mieszkańcy gminy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 10 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Zaproponował zmianę w porządku obrad 
w postaci wykreślenia z porządku obrad pkt. 5.8, tj. rozpatrzenie wniosku i podjęcie uchwały 
w sprawie regulaminu korzystania z kładki edukacyjnej oraz dostrzegalni ornitologicznej położonych 
w miejscowości Waniewo, gm. Sokoły. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają 
uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie 
z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Radny Marek Czajkowski poinformował, że złożył pismo do wójta gminy o przesłanie radnym 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z materiałami. Sprawa była rozpatrywana 
na posiedzeniu komisji i zobowiązano się udostępnić informacje. Przedstawił, że do tej pory nie 
otrzymał projektu uchwały w tej sprawie. Wystąpił z wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad pkt. 
8.5, tj. rozpatrzenie wniosku i podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
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Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że pismo radnego Marka Czajkowskiego 
było rozpatrywane podczas wspólnego posiedzenia komisji. Na komisji omówiliśmy proponowane do 
wprowadzenia zmiany w budżecie i wyjaśniliśmy, że w projekcie zostaną ujęte sprawy, które wynikną 
pomiędzy komisją a dzisiejszą sesją. Wszyscy radni zaakceptowali takie ustalenia. Projekt uchwały 
został skończony dopiero dziś rano. Pan radny prosił o uzasadnienie proponowanych zmian. Mamy je 
przygotowane i możemy przekazać. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że ustaliliśmy, że to co było przedstawione na komisji 
miało być nam przesłane. Nie zostało to wykonane. Poprosił, aby w przyszłości materiały były nam 
przekazywane na bieżąco. Ponadto powiedział, że Przewodniczący Rady przed wysłaniem zaproszenia 
na sesję powinien zorientować się, czy radni otrzymali wszystkie materiały. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka 
Czajkowskiego o wykreślenie z porządku obrad pkt. 5.5, tj. rozpatrzenie wniosku i podjęcie uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. W głosowaniu wzięło udział 9 radnych: 

 głosy za: 1 

 głosy przeciw: 3 

 głosy wstrzymujące się: 5 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia zmiany w porządku obrad stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy odrzuciła wniosek 

o wykreślenie z porządku obrad punktu 5.5. Następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanej zmiany w porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 8 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia zmiany w porządku obrad stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XL Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły 
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Sokoły, a także inne organy; 

2) ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także inne organy oraz innych form wychowania 
przedszkolnego; 

3) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 
specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły; 

4) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego; 

5) zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

6) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników; 

7) regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników w wyznaczonym miejscu; 
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8) pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenia jej z użytkowania jako drogi 
publicznej; 

9) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków; 

10) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 

11) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego 
z przeznaczeniem na zakup autobusu. 

6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał wyciąg z protokołu XL Sesji Rady Gminy, 
który stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XL Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XL Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XL Sesji Rady Gminy Sokoły 

został przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 20 
czerwca 2023 r. do 22 sierpnia 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Magdalena Pietruczak 
przedstawiła program Dożynek Gminno-Parafialnych w Sokołach zaplanowanych na 3 września 2023 
roku i wręczyła zaproszenia uczestnikom sesji. 

Radny Piotr Łapiński poinformował, że chciałby przybliżyć trzy sprawy, które miały miejsce 
w okresie pomiędzy sesjami. Przypomniał, że na jednej z poprzednich sesji prezentował mapkę 
z punktami adresowymi dostępu do Internetu zgłoszonymi do dofinansowania. Sołtysi podchodzili 
wówczas i sprawdzali, czy konkretny adres został wpisany do projektu. Każdy zainteresowany miał 
możliwość dopisania się do bazy danych. Taki projekt został przekazany do ministerstwa. Wszystkie 
zgłoszone przez nas punkty znalazły się w projekcie. Informacja na ten temat została zamieszczona na 
stronie internetowej ministerstwa. Do konkursu przystąpiła przynajmniej jedna firma zainteresowana 
realizacją inwestycji. Obecnie czekamy na wybór oferenta i podpisanie umowy. Jest w tym duża 
zasługa ministerstwa, które wzięło pod uwagę nasze uwagi i zastosowało je na skalę krajową. Nasza 
presja miała sens, ponieważ z obszaru powiatu wysokomazowieckiego tylko trzy gminy zostały ujęte 
w projekcie, tj.: Sokoły, Kulesze Kościelne i Kobylin-Borzymy. Oświadczył, że jest w stałym kontakcie 
z ministerstwem. Zobowiązał się na kolejnej sesji przedstawić kolejne informacje w kwestii realizacji 
projektu. Zaapelował do pana wójta i pana przewodniczącego rady o zaproszenie na sesję lub 
posiedzenie komisji firmy wybranej w przetargu. Warto byłoby porozmawiać na temat inwestycji 
przed jej rozpoczęciem. Dobrze byłoby uniknąć błędów i wypracować zasady współpracy. Ponadto 
przedstawił, że 30 lipca br. odbył się festyn w Waniewie. Impreza została zapoczątkowana wiele lat 
temu przez ówczesnego proboszcza parafii Waniewo ks. Antoniego Bardłowskiego i wpisała się 
w kalendarz wydarzeń naszego regionu. Przez wiele lat festyn w Waniewie cieszył się ogromnym 
zainteresowaniem. W ostatnich latach ograniczono jego zakres. Poprosił i zaapelował o powrócenie 
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do formy z ubiegłych lat. Nie chodzi tu o ściąganie jakichś gwiazd muzyki disco polo. Rozumiemy, że 
tacy wykonawcy sporo kosztują. Imprezę mógłby poprowadził jakich DJ. Na ostatni festyn przyjeżdżali 
goście w samochodach o różnych rejestracjach, po szybkim zorientowaniu się w programie festynu 
odjeżdżały do domu. Festynem w Waniewie interesują się nie tylko sami parafianie, ale również 
mieszkańcy Sokół i innych wsi w gminie. Należałoby bliżej przyjrzeć się tej sprawie, aby wypracować 
jakieś rozsądne rozwiązanie. Trzecią sprawą jest poruszony przez pana wójta w sprawozdaniu temat 
inwestycji z Polskiego Ładu. Podziękował p. wójtowi za rozmowy w przedmiotowej sprawie i złożenie 
wniosku trzech radnych do dofinansowania. Wyraził nadzieję na otrzymanie środków i realizację 
oczekiwanych przez mieszkańców inwestycji. 

Radny Marek Czajkowski poparł zdanie przedmówcy w sprawie organizacji przyszłorocznego 
festynu w Waniewie. Zwrócił uwagę, że do ubiegłorocznych dożynek mieliśmy wiele uwag. Przed 
organizacją tegorocznych dożynek mieliśmy rozmawiać znacznie wcześniej. Poszło to w niepamięć 
i nie zorganizowano takiego spotkania. Poprosił o zwołanie spotkania z radnymi na temat dożynek. 
Termin tegorocznej imprezy zbiega się z dożynkami organizowanymi w Kobylinie-Borzymach i innymi 
wydarzeniami w regionie. Ponadto oświadczył, że coraz bardziej stara się żyć ekologicznie. Często do 
Sokół przyjeżdża rowerem. Na placu targowym w Sokołach obecnie nie ma gdzie postawić roweru. 
Poprosił o zakup i montaż stojaków dla rowerów na targowisku. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że nikt z nas nie jest przeciwny organizacji festynu 
w Waniewie. W głównej mierze powodem wprowadzonych oszczędności są kwestie finansowe. 
Szacujemy, że organizacja festynu w pełnym wymiarze kosztowałaby gminę ok. 100 tys. zł. W ciągu 
ostatnich 3 lat koszt organizacji tej imprezy bardzo mocno wzrósł. Będziemy rozmawiali i pracowali 
nad ulepszeniem formy festynu. W głównej mierze do Waniewa turystów przyciąga Narew i kładka 
edukacyjna. Kolejnym ciekawym elementem infrastruktury może stać się organistówka. Złożyliśmy 
wniosek o renowację budynku. Organistówka znajduje się w centrum miejscowości i po renowacji 
może przyciągać zwiedzających nasz region. Odnosząc się do kwestii Internetu poinformował, że był 
w tej sprawie w kancelarii premiera. Obecność na sesji i interwencja ministra Adama Andruszkiewicza 
miała znaczący wpływ na dalszą realizację inwestycji. Podziękował radnemu Piotrowi Łapińskiemu za 
zaangażowanie w sprawę. W kwestii organizacji dożynek powiedział, że dyskusja na ten temat była 
już rok temu. Nie robimy tego na ostatnią chwilę. Data dożynek została ustalona z proboszczem 
dosyć dawno. W ostatnim czasie dożynki stały się modne. Wiele gmin je organizuje, dlatego nic 
w tym dziwnego, że termin naszych dożynek zbiega się z innymi wydarzeniami w sąsiednich gminach. 
Pani dyrektor przedstawiła program dożynek. Pracownicy są mocno zaangażowani w organizację tego 
wydarzenia. Wszyscy chcielibyśmy, aby tegoroczne dożynki wypadły jak najlepiej. Liczymy na dobrą 
pogodę, ale nie wszystko można zaplanować. Temat dożynek został poruszony podczas spotkania na 
temat Polskiego Ładu. Przedstawiłem starostów dożynek i prosiłem o uwagi w kwestii organizacji. 
Zgłoszone problemy są bardzo ważne, ale oprócz tego mamy bieżącą działalność. Chcemy realizować 
zadania inwestycje, aby polepszać standard życia mieszkańców. Na posiedzeniach komisji i sesjach 
państwo radni proponują i sugerują jakieś rozwiązania, ale z problemem wykonania tych postulatów 
zostaje wójt z pracownikami. Do Polskiego Ładu złożyliśmy wnioski zgłoszone przez radnych, a także 
na inne inwestycje o których rozumowaliśmy. 

Radny Piotr Łapiński powiedział, że tematu festynu nie będziemy dziś poruszać. Mamy na to 
cały rok. W tym czasie można będzie pracować nad formą, aby przygotować się jak najlepiej do 
organizacji przyszłorocznej imprezy. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że niektóre inwestycje powinny być w gminie wykonane 
już dawno. Przykładem tego jest fotowoltaika na budynkach użyteczności publicznej. Pięć lat temu 
były świetne programy na dofinansowanie takich działań. Można było to wykonać. Przez ten czas 
oszczędzilibyśmy wiele pieniędzy, które teraz można byłoby przeznaczyć na inne inwestycje. W wielu 
gminach tak zrobiono, a u nas się nie dało. Obecnie zasady są inne, trzeba borykać się magazynami 
energii albo podpisywać niekorzystne kontrakty na odbiór energii. Podobnie jest z oczyszczalniami 
ścieków. Rozmawialiśmy na ten temat. Mieliśmy zorganizować wyjazd studyjny do innej gminy, aby 
przyjrzeć się zastosowanym tam rozwiązaniom i wybrać te najlepsze dla naszych mieszkańców. Nie 
zrobiono nic w tym kierunku. Zanim zostaną podjęte jakieś działania, to ludzie będą musieli borykać 
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się z problem. Trzeba cały czas działać i trzymać rękę na pulsie nad tym co się dzieje. Odnosząc się do 
organizacji festynu zaproponował stworzenie produktu lokalnego. Na taki cel można pozyskać środki 
z urzędu marszałkowskiego. Nie ma czego się obawiać. Wystarczy napisać i złożyć wniosek. Urząd 
marszałkowski ma pieniądze na festyn, pogadanki ekologiczne, prezentację służb mundurowych, czy 
inny cel. Z budżetu nie trzeba będzie wykładać 100 tys. zł, może tylko 10 tys. zł.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że dużo jeździ po wioskach i widzi, że pan radny 
Marek Czajkowski nie otynkował jeszcze domu. Nie da się zrobić wszystkiego na raz. Pan radny 
potrafi wszystko skrytykować. Na dożynkach będą czołgi i żołnierze. Pan radny napisał skargę na 
starostę, a potem wypierał się, że nie wiedział, co podpisuje. Dobrze jest radzić, ale na początku 
trzeba o siebie samego zadbać. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że pismo miało na celu pobudzenie starosty do działań. 
Od początku kadencji poruszałem wiele spraw. Część została wykonana, ale znaczna ilość czeka na 
realizację. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zwrócił uwagę, że bieżąca dyskusja odbiega od 
tematu. Zapytał, czy są pytania do działalności pomiędzy sesjami? 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że w sprawozdaniu został poruszony temat inwestycji 
strategicznych. Zapytał, o co w tym chodzi? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że w informacji została przedstawiona sprawa 
inwestycji strategicznych z funduszu Polski Ład. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że kilka razy na posiedzeniach komisji zgłaszał potrzebę 
przeprowadzenia szkolenia na temat wykorzystania środków z funduszu sołeckiego. Pani skarbnik na 
zebraniu przedstawiła informacje na ten temat, ale nie można uznać tego za szkolenie. Następnie 
zacytował przepisy ustawy o samorządzie gminnym dotyczące zadań własnych gminy i stwierdził, że 
po szkoleniu sołtysi wyszli zdezorientowali, ponieważ temat został im przekazany w taki sposób, że 
nie można wydatkować środków na oczekiwane przez nich zadania. Na szkoleniu sołtysom powinno 
się podpowiedzieć, że pieniądze można przeznaczyć na to, albo na tamto. Nie można ich zniechęcać 
do działania. Zaoferował pomoc sołtysom i doradztwo przy wyborze zadań do realizacji. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła, że pan Marek Czajkowski nie uczestniczył 
w szkoleniu na temat funduszu sołeckiego. Na spotkanie przybyli sołtysi zainteresowani pogłębieniem 
tematu. Podczas szkolenia została szczegółowo omówiona problematyka zagadnienia. Sołtysi zostali 
poinformowani o możliwości zorganizowania zebrań i złożenia wniosku. Nie wyznaczaliśmy zadań do 
wykonania. Wskazaliśmy zasady programu i zakres zadań możliwych do realizacji. Gmina nie może 
nakazać sołectwu przeznaczenia środków na wyznaczony przez siebie cel. Ze swojej strony 
zaoferowaliśmy pomoc w postaci uczestnictwa pracownika w zebraniu wiejskim, który odpowie na 
pytania i doradzi w sprawach formalnych. Opracowaliśmy wzory dokumentów i zamieściliśmy je na 
stronie internetowej gminy. Zaapelowała do sołtysów, aby przed złożeniem wniosku w sekretariacie 
wcześniej skonsultowali jego treść z pracownikiem. Chcielibyśmy przyjmować tylko te wnioski, które 
spełniają wymogi.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że pan Marek Czajkowski krytykuje wszystko, co jest 
możliwe. Nie uczestniczył w szkoleniu, a skrytykował przedstawione na nim informacje. Podczas 
spotkania staraliśmy się jak najlepiej przedstawić informacje. Odpowiadaliśmy na pytania. Uważamy, 
że szklenie zostało przedstawione prawidłowo. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że sołtys powinien wcześniej wiedzieć, na co może 
wydatkować środki z funduszu sołeckiego. Nie możemy czekać do zebrania, aż pracownik urzędu 
gminy przyjedzie do wioski i nam to wytłumaczy.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przerwał wypowiedź, zakończył dyskusję i ogłosił 
5 minut przerwy w posiedzeniu. 
 
Ad. 5. 
1) 

Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i poprosił panią 
sekretarz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 



 6 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także inne organy. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także inne organy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz 
określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, 
a także inne organy.  

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także inne organy, stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/272/2023 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Sokoły, a także inne organy, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 
2) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci 
oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, 
a także inne organy oraz innych form wychowania przedszkolnego. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że w zamierzeniach naszego samorządu było utworzenie 
oddziału przedszkolnego w Bruszewie. Zapytał, dlaczego w projekcie uchwały taki oddział nie został 
ujęty? 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska odpowiedziała, że z dniem 31 sierpnia 2023 r. Szkoła 
Podstawowa w Bruszewie zostanie zlikwidowana. Od 1 września 2023 r. szkoła formalnie nie będzie 
funkcjonowała, dlatego w sieci oddziałów przedszkolnych, które tworzone są w szkołach nie może 
być uwzględniona SP w Bruszewie. Uchwałę podejmuje się ze względów formalnych ze względu na 
likwidację szkoły w Bruszewie. Od 1 września br. w Bruszewie nie będzie punktu przedszkolnego. Tę 
sprawę wyjaśniał pan wójt na posiedzeniu komisji i informował mieszkańców na zebraniu. Punkt 
przedszkolny zostanie uwzględniony w tej uchwale w momencie jego utworzenia.   

AK zapytała, czy zostały wszczęte jakiekolwiek procedury mające na celu utworzenie takiego 
punktu? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że na zebraniu w Bruszewie informował rodziców, 
kadrę pedagogiczną i mieszkańców, że poprzednio można było dokonać przystosowania pomieszczeń 
szkolnych na podstawie zgłoszenia. Po zmianie przepisów prawa takie prace wymagają opracowania 
dokumentacji i uzyskania pozwolenia na budowę. Ustaliliśmy, że rodzice od 1 września br. wyślą 
dzieci do Sokół. Obecnie trwają prace związane z wyłonieniem inspektora i wykonawcy. Ze strony 
mieszkańców pojawiły się zapytania o dalszą przyszłość obiektu. Mieszkańcy oczekują, abyśmy 
w planach przewidzieli działania związane z zagospodarowaniem obiektu i takie kroki podejmiemy. 

AK oświadczyła, że rodzice zadeklarowali wysłanie do punktu przedszkolnego 25 dzieci. Na 
zebraniu nie było mowy o dalszej przyszłości obiektu. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że sołtys, radny i mieszkańcy Bruszewa pytają 
o przyszłość obiektu szkolnego. 

AK oświadczyła, że pan wójt na zebraniu zapewnił rodziców, że punkt przedszkolny powstanie 
w Bruszewie. Taka deklaracja padła również na sesji przed wakacjami w obecności Wicemarszałka 
Województwa Podlaskiego Marka Olbrysia. Wyraziła nadzieję na wywiązanie się z deklaracji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zakończył dyskusję i odczytał projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Sokoły, a także inne organy oraz innych form wychowania przedszkolnego. 

W głosowaniu wzięło udział 9 radnych: 

 głosy za: 9 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także 
inne organy oraz innych form wychowania przedszkolnego, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/273/2023 
w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sokoły, a także inne organy oraz innych form wychowania 
przedszkolnego, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 
3) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych 
w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 
specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły. 

W głosowaniu wzięło udział 9 radnych: 

 głosy za: 7 

 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w przedszkolach 
i szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/274/2023 
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Sokoły,  

stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
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4) 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Katarzyna Babińska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego, stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/275/2023 
w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego,  

stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 
5) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 r. 

Radny Marek Czajkowski podziękował p. skarbnik za sprawne dostarczenie projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2023 r. 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 9 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2023 r., stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLI/276/2023 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,  
stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 
6) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników. 

Radny Piotr Łapiński wystąpił z propozycją omówienia na posiedzeniu komisji sprawy 
zwolnienia rolników i ich domowników z poboru opłaty targowej we wtorki. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
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W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/277/2023 
w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 
7) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników w wyznaczonym miejscu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników w wyznaczonym miejscu. 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie regulaminu określającego 

zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym 
miejscu, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/278/2023 
w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników w wyznaczonym miejscu, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
8) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenia jej z użytkowania jako drogi 
publicznej. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenia jej z użytkowania jako drogi publicznej. 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 
drogi gminnej poprzez wyłączenia jej z użytkowania jako drogi publicznej, stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/279/2023 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenia jej z użytkowania jako drogi 

publicznej, stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
 
9) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/280/2023 
w sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 
10) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta 
sama nieruchomość, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XLI/281/2023 
w sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 28 do protokołu 
 
11) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup 
autobusu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego 
z przeznaczeniem na zakup autobusu. 

W głosowaniu wzięło udział 9 radnych: 

 głosy za: 8 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem na zakup 
autobusu, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLI/282/2023 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego 

z przeznaczeniem na zakup autobusu, stanowi załącznik nr 30 do protokołu 
 
Ad. 6. 
 Radna Hanna Zarzecka poprosiła pana wójta o przedstawienie obecnej sytuacji w Ośrodku 
Zdrowia w Sokołach. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że odczytywaliśmy państwu pismo otrzymane od 
podmiotu zarządzającego Ośrodkiem Zdrowia w Sokołach. Przedstawił, że rozmawiał na ten temat 
z wieloma osobami. Rozmówcy w głównej mierze podnoszą obecnie kwestie lekarzy. Po odejściu 
części personelu, młodzi lekarze nie dają gwarancji tego, co było wcześniej. Wielu mieszkańców 
zdecydowało się zrezygnować z usług tutejszej służby zdrowia i przeniosło się do ośrodków zdrowia 
w sąsiednich gminach. Na jednej z poprzednich komisji rozmawialiśmy na ten temat z zarządcą 
ośrodka. Pan wójt zaproponował zaproszenie na jedne z kolejnych posiedzeń komisji lek. Cezarego 
Reszecia. Pan Cezary Reszeć przez wiele lat kierował ośrodkiem, cieszy się zaufaniem pacjentów 
i pracuje w ośrodku zdrowia najdłużej spośród zatrudnionych tam osób. 

Radna Hanna Zarzecka poinformowała, że obecnie p. Cezary Reszeć przebywa na urlopie. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że jeżeli jakość świadczonych przez spółkę usług 

nadal nie będzie nam odpowiadała, wówczas możemy wypowiedzieć jej umowę i rozpocząć 
poszukiwania nowego podmiotu do poprowadzenia ośrodka zdrowia. Trudno na tą chwilę mówić 
o jakimkolwiek zainteresowaniu ofertą i o podmiotach, które mogłyby przystąpić do postępowania. 
Nie wykluczone jest, że do konkursu może przystąpić podmiot obecnie prowadzący ośrodek, a nawet 
go wygrać. Budynek ośrodka zdrowia jest własnością gminy. Za jakość świadczonych usług odpowiada 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej CERES Sp. z o.o. 

Radna Hanna Zarzecka oświadczyła, że obecność na posiedzeniu komisji p. Cezarego Reszecia 
niewiele wniesie, ponieważ nie kieruje on już ośrodkiem. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że będziemy na ten temat rozmawiać. 
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Ad. 7. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 12:30 zamknął obrady XLI sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


